
 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

25 SEPTEMBER 2014 
 

 

 

Sammanträde torsdag 25 september 2014 

Aktivitetshuset Tuben, T-banehuset i Farsta centrum, klockan 16.45-16.55 (§§ 19-23) och 

därefter fortsättning klockan 18.50-19.35 (§§ 1-18). 

 

Ledamöter 
Lars Jilmstad (M), ordförande  

Gunnar Sandell (S), vice ordförande  

Lisbeth Crabo Ljungman (M)  §§ 8-18 

Ann-Louise Ebérus (M)  

Leif-Åke Andersson (M) 

Yasmin Khan (M)  

Vladan Bošković (FP)  

Eva Gustafson (S)  

Karin Lekberg (S) 

Mariana Moreira Duarte (MP) 

Sebastian Sandström (MP) 

Lars Bäck (V)  

Ersättare 

Klas Wissman (M) 

Peter Öberg (FP) 

Tuula Karlsson (S) 

Kjell Backman (S) 

Annaklara Martin-Löf (MP) 

Annika Hansén-Eriksson (MP) 

Laura Roselli (V) 

  

Tjänstgörande ersättare 

Martin Levanto för Arne Fredholm, båda (M)   §§ 1-18, 21-23 

Willy Viitala för Lisbeth Crabo Ljungman, båda (M)  §§ 1-7, 19-23 

 

Tjänstemän   

§§ 1-23: Stadsdelsdirektör Steinunn Á Håkansson, Per-Ove Mattsson och nämnd-

sekreterare Pia Sundqvist. 

§§ 1-18: Avdelningscheferna Pär Dahlqvist, Päivi Kabran, Lena Rabe och Birgitta 

Thulén, medicinskt ansvarig sjuksköterska Mårten Åström, upphandlingsstrateg Michael 

Boström, verksamhetscontroller Katarina Höök, kommunikationsansvarig Marie Khoury. 

 

Personalföreträdare  

§§ 1-18: Carina Lemon-Allstrin, LO (Kommunal) och Saime Civas, TCO (Vision). 

 

Utses att justera Lars Jilmstad (M) och Gunnar Sandell (S) 

 

Dag för justering 26 september 2014 

 

 

 

 

 

     

Sekreterare 

 

 

 

 

Ordförande  Vice ordförande 

 

Antal paragrafer: 23 varav paragraf nummer 19-23 under sluten del av sammanträdet. 

Antal blad: 25 varav blad nummer 21-25 under sluten del av sammanträdet. 
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Justerarnas signatur                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

§ 1 

Rutiner för stöd till personer som har hemtjänst och bor i lägenhet som ska 

genomgå stamrenovering  

Svar på skrivelse från S, MP och V 

 

BESLUT 

Återremiss samt uppdra åt förvaltningen att i verksamhetsplanen redovisa åtgärder för att 

undvika problem för invånare med hemtjänst, vid stamrenovering. Normalt är det den 

boende som vänder sig till sin fastighetsägare för att t ex få annat boende. För att undvika 

att någon drabbas av svårigheter, som även kan bli ett arbetsmiljöproblem för 

hemtjänstpersonalen, ska förvaltningen ha en rutin för att vid behov vidta åtgärder så att 

boendet och hemtjänsten fungerar.  

 

Ärendet 

I en skrivelse till stadsdelsnämnden har socialdemokraterna, miljöpartiet och 

vänsterpartiet framfört att det behöver förtydligas hur stödet till personer med hemtjänst 

ska utformas när fastigheten stamrenoveras. Det är fastighetsägarens ansvar att ordna 

ersättningsboende vid stamrenovering. Om man inte kan lösa boendefrågan på egen hand 

är huvudregeln därför att vända sig till sin hyresvärd eller bostadsrättsförening. Även 

biståndshandläggaren kan hjälpa till med flexibla lösningar, till exempel genom att 

erbjuda hemtjänst på annan plats än i den egna lägenheten. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-09-01. 

Dnr 1.6-305/2014 

 

Förslag till beslut 

Vice ordföranden Gunnar Sandell m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars 

Bäck (V) yrkade att nämnden skulle återremittera ärendet och uppdra åt förvaltningen att i 

verksamhetsplan för 2015 redovisa åtgärder för att undvika problem vid stamrenovering 

för invånare med hemtjänst. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt yrkande från Gunnar Sandell m fl (S), Mariana Moreira Duarte 

m fl (MP) och Lars Bäck (V). 

 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) 

 

Med hänsyn till kommunalvalets resultat avstår den avgående majoriteten från att utnyttja 

sin ännu kvarstående majoritetsställning. Därmed blir det den tillträdande majoritetens 

mening i ärendet som blir nämndens beslut. 
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Justerarnas signatur                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

§ 2 

Fairtrade-diplomering 

Svar på skrivelse från S, MP och V 

 

BESLUT 

Nämnden beslutar att låta ärendet utgå. 

 

Ärendet 

I en skrivelse till stadsdelsnämnden har socialdemokraterna, miljöpartiet och 

vänsterpartiet föreslagit att nämnden ska undersöka om en Fairtrade-diplomering kan vara 

aktuell. Genom en diplomering tar nämnden ett samlat grepp för att öka den etiska 

konsumtionen, med Farsta stadsdelsområde som föregångare.   

 

Förvaltningen ser positivt på förslaget om att staden ska öka den etiska konsumtionen, 

men anser inte att nämnden ska agera i frågan på egen hand. Detta arbete bör även 

fortsättningsvis bedrivas kommunövergripande, bland annat genom upphandlingspolicy 

och andra styr- och stöddokument. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-09-04. 

Dnr 1.6-374/2014 

 

Förslag till beslut 

Vice ordföranden Gunnar Sandell m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars 

Bäck (V) yrkade att nämnden skulle låta ärendet utgå. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt yrkande från Gunnar Sandell m fl (S), Mariana Moreira Duarte 

m fl (MP) och Lars Bäck (V). 

 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) 

 

Med hänsyn till kommunalvalets resultat avstår den avgående majoriteten från att utnyttja 

sin ännu kvarstående majoritetsställning. Därmed blir det den tillträdande majoritetens 

mening i ärendet som blir nämndens beslut. 
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§ 3 

Säkerställandet av finskspråkiga barns behov av förskoleverksamhet på finska 

Svar på skrivelse från S, MP och V 

 

BESLUT 

Nämnden beslutar att återremittera ärendet. Nämnden är tveksam till placeringen i 

Sköndal. Barnen och föräldrarna kommer från hela stadsdelsnämndens område, då är 

detta inte centralt. Det är inte heller så goda kommunikationer från Sköndal till hela 

området. Förvaltningen får i uppdrag att undersöka alternativ placering t ex i, vid f d 

Farsta gymnasium. 

 

Ärendet 

I en skrivelse till stadsdelsnämnden har socialdemokraterna, miljöpartiet och 

vänsterpartiet föreslagit att förvaltningen ska få i uppdrag att kartlägga förutsättningar att 

erbjuda finsk förskoleverksamhet i Farsta eller i närliggande stadsdelsområden. 

 

Förvaltningen har ett sedan tidigare etablerat samarbete med Enskede-Årsta-Vantör och 

Skarpnäck om uppdraget att erbjuda verksamheter på finska för sverigefinska 

medborgare. Under hösten kommer förvaltningen att undersöka om det finns tillräckligt 

stor efterfrågan för att öppna en finsk förskoleverksamhet. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-09-01. 

Dnr 1.6-418/2014 

 

Förslag till beslut 

Vice ordföranden Gunnar Sandell m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars 

Bäck (V) yrkade att nämnden skulle återremittera ärendet med uppdrag till förvaltningen 

att undersöka alternativ placering för finskspråkig förskoleverksamhet. I detta instämde 

ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP). 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt yrkande från samtliga partier. 
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§ 4 

Upprustning av lekplatsen Eklunds hage vid kvarteret Smörkransen i Sköndal 

Genomförandebeslut 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att rusta upp lekplatsen Eklunds hage vid 

kvarteret Smörkransen i Sköndal enligt förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet 

Som svar på ett medborgarförslag om åtgärder vid lekplatsen Eklunds hage i Sköndal 

beslöt stadsdelsnämnden 2009 att ansöka hos kommunfullmäktige om medel för 

upprustning av parken. Nämnden har fått 3,0 miljoner kronor fördelat på två år för 

upprustningen.  

 

Samråd hölls i parken den 22 april i år. Trafikkontoret och förvaltningen har upprättat ett 

förslag med utgångspunkt från vad som framkom vid samrådet. Nämnden föreslås uppdra 

åt förvaltningen att genomföra upprustningen enligt förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-09-02. 

Dnr 3.1-610/2014 

 

Förslag till beslut 

Vice ordföranden Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 5 

Sommarjobb i Farsta 2014 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av sommarjobb för ungdomar i 

Farsta 2014 samt uppdrar åt förvaltningen att nu starta arbetet med att hitta sommarjobbs-

platser. Det gäller i hela kommunens verksamheter. Det gäller även i det lokala 

näringslivet. Då får alla som söker möjlighet till sommarjobbsplats. 

 

Ärendet 

I år fick 399 ungdomar sommarjobb genom nämndens försorg. Det motsvarar 49 procent 

av de som sökte sommarjobb. De flesta jobb anordnades inom barn- och äldreomsorg. 

Inom ramen för satsningen Vackra Stockholm fick 90 ungdomar jobb. De har utfört 

enklare underhållsarbeten i stadsdelsområdets parker.  

 

Arbetet med sommarjobben har letts och administrerats inom förvaltningens fritidsenhet 

och det har fungerat mycket bra. Även arbetsplatsernas introduktion och mottagandet av 

ungdomarna har i de flesta fall fungerat väl, liksom samverkan med socialtjänst och 

parkingenjör.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-09-03. 

Dnr 1.6-612/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Gunnar Sandell m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars 

Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och därutöver uppdra åt 

förvaltningen att nu starta arbetet med att hitta sommarjobbsplatser i hela kommunens 

verksamheter och i det lokala näringslivet.  

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt yrkande från Gunnar Sandell m fl (S), Mariana Moreira Duarte 

m fl (MP) och Lars Bäck (V). 

 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) 

 

Med hänsyn till kommunalvalets resultat avstår den avgående majoriteten från att utnyttja 

sin ännu kvarstående majoritetsställning. Därmed blir det den tillträdande majoritetens 

mening i ärendet som blir nämndens beslut. 
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§ 6 

Patientsäkerhetsberättelse 2013 för äldreomsorgens verksamhet i kommunal 

regi 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner patientsäkerhetsberättelsen 2013 för äldreomsorgens 

verksamhet i kommunal regi. 

 

Ärendet 

Av patientsäkerhetslagen (2010:659) framgår att varje vårdgivare är skyldig att bedriva ett 

systematiskt patientsäkerhetsarbete för att förebygga vårdskador.  

 

Patientsäkerhetsberättelsen för 2013 är en övergripande sammanställning av vad som 

gjorts i äldreomsorgens verksamheter i kommunal regi inom Farsta stadsdelsnämnds 

ansvarsområde. De verksamheter som berörs är Edö vård- och omsorgsboende samt 

servicehus och Farsta vård- och omsorgsboende. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-08-25. 

Dnr 1.2.1-474/2014 

 

Förslag till beslut 

Ledamoten Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 7 

Förlängning av avtal med Attendo Care AB om driften av Ängsö 

gruppboende 

 

BESLUT 

Nämnden beslutar att låta ärendet utgå. 

 

Ärendet 

Stockholms stads avtal med Attendo Sverige AB om driften av Ängsö gruppboende löper 

ut den 30 september 2015. Om parterna är överens kan avtalet förlängas på samma villkor 

i två år. Överenskommelse om förlängning ska vara skriftlig och träffas senast nio 

månader före avtalstidens utgång, det vill säga senast den 31 december i år. 

 

Efter genomförd uppföljning av Attendos drift av Ängsö gruppboende föreslår 

förvaltningen att nämnden rekommenderar kommunstyrelsen att förlänga avtalet med 

Attendo Sverige AB. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-09-01. 

Dnr 2.2.2-604/2014 

 

Förslag till beslut 

Vice ordföranden Gunnar Sandell m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars 

Bäck (V) yrkade att nämnden skulle låta ärendet utgå. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt yrkande från Gunnar Sandell m fl (S), Mariana Moreira Duarte 

m fl (MP) och Lars Bäck (V). 

 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) 

 

Med hänsyn till kommunalvalets resultat avstår den avgående majoriteten från att utnyttja 

sin ännu kvarstående majoritetsställning. Därmed blir det den tillträdande majoritetens 

mening i ärendet som blir nämndens beslut. 
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§ 8 

Tertialrapport 2 2014 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden godkänner tertialrapport 2 för 2014. 

2. Nämnden begär tilläggsanslag med 30 mkr för äldreomsorgen. 

3. Nämnden hemställer hos kommunstyrelsen om omslutningsförändringar om 

totalt 14,2 mnkr. 

4. Nämnden hemställer hos kommunstyrelsen om stimulansbidrag om 0,8 mnkr för 

utbyggnad av en förskoleavdelning. 

5. Nämnden hemställer hos kommunstyrelsen om budgetjustering för idéburen 

stadsutveckling om totalt 1,7 mnkr. 

6. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-09-12. 

Dnr 1.2.1-641/2014 

 

Förslag till beslut 

Vice ordföranden Gunnar Sandell m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars 

Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram 

ett eget förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt yrkande från Gunnar Sandell m fl (S), Mariana Moreira Duarte 

m fl (MP) och Lars Bäck (V). 

 

Vice ordföranden Gunnar Sandell m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars 

Bäck (V) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

 

Särskilt uttalande 

Gunnar Sandell m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V) 

 

Nämnden är mycket bekymrade för äldreomsorgen där kvalitén samt av staden centralt 

tilldelade resurser är bristfälliga. I T1 ärendet argumenterade vi för och föreslog att 

nämnden skulle begära 30 mkr i tilläggsanslag. Detta för att undvika att resurser togs från 

andra områden, att biståndsbedömningen blev ytterligare restriktiv.  

 

Den tidigare majoriteten, m, fp, c, har lovat att se till att prognosmissen inte drabbar 

invånarna i Farsta-området. Sista möjligheten är Kommunstyrelsens möte den 1 eller 15 

oktober, då kan tidigare majoriteten visa att de tar ansvar och beslutar om tilläggsanslag 

på 30 mkr från oförutsedda utgifter. 
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Nämnden tar inte ställning till enskildheterna i tertialrapporten som helt bygger på den 

tidigare majoritetens budget. Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet, samt 

numera även väljarna, har sagt nej till denna politik. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) 

 

Med hänsyn till kommunalvalets resultat avstår den avgående majoriteten från att utnyttja 

sin ännu kvarstående majoritetsställning. Därmed blir det den tillträdande majoritetens 

mening i ärendet som blir nämndens beslut. 

 

I detta ärende noterar vi med stor förvåning hur den tillträdande majoriteten visar att den 

inte har förstått stadsdelsförvaltningens arbete inom äldreomsorgen. Detta särskilt som 

den tidigare majoriteten och förvaltningen eftersträvat total öppenhet och löpande försett 

gruppledare och hela nämnden med all ny information om vad som gjorts och vad som 

görs. 

 

Belysande för oförmågan att ta till sig denna grundliga information är beslutet att begära 

tilläggsanslag med 30 mkr.  Eftersom delar av förvaltningens verksamhet levererat 

överskott handlar förvaltningens totala underskott i dagsläget om ca 5 miljoner kronor – 

ett underskott som förvaltningen har goda förhoppningar om att kunna helt arbeta bort 

under resten av budgetåret. 

 

Vi upprörs över den kritik som den tillträdande majoriteten nu riktar mot kvalitén i 

stadsdelens äldreomsorg. Vi har alla under mandatperioden kunnat följa det hängivna 

kvalitets- och förbättringsarbete som förvaltningen lagt ner. Vid flera tillfällen har 

utförliga redovisningar/seminarier genomförts. Dessa har resulterat i starkt beröm från 

alla partier i nämnden – något som S, MP och V nu av allt att döma glömt bort eller 

backar ifrån. 

 

Ett tecken på den goda kvalitén är att de som beretts vård på äldreboenden genomsnittligt 

blir kvar längre på sina boenden, dvs lever längre. Det är glädjande – och leder givetvis 

till högre kostnader än på andra håll. 

 

Sammantaget ser vi att den tillträdandet majoriten inleder sitt styre på ett trist sätt och 

noterar särskilt att den tycks ha en kritisk inställning till en förvaltning som vi övriga ser 

har gjort ett ypperligt arbete under den gångna mandatperioden. 
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§ 9 

Program för en sammanhållen stad 2015-2020 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Nämnden beslutar att låta ärendet utgå. 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har tagit fram ett gemensamt program för ytterstadens utveckling. 

Programmet bygger vidare på de framgångsfaktorer som präglat ytterstadsvisionerna. 

Förslaget har en tydligare integrering i stadens styr- och uppföljningssystem, ILS. 

Programmet föreslås utgöra ett styrdokument för hur arbetet med ytterstadsvisionerna ska 

organiseras och finansieras. 

 

Programförslaget har ett tydligt fokus på lokalt arbete med social hållbarhet. Det som görs 

inom ytterstadsvisionerna ska alltmer integreras i det ordinarie arbetet. Förvaltningen har 

inga invändningar mot den uppfattningen. Det är glädjande att Farsta stadsdelsområde 

finns med i den fortsatta satsningen på ytterstaden, med det extra stöd det innebär för 

nämndens verksamheter.    

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-09-03. 

Dnr 1.5.1-571/2014 

 

Förslag till beslut 

Vice ordföranden Gunnar Sandell m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars 

Bäck (V) yrkade att nämnden skulle låta ärendet utgå. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt yrkande från Gunnar Sandell m fl (S), Mariana Moreira Duarte 

m fl (MP) och Lars Bäck (V). 

 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) 

 

Med hänsyn till kommunalvalets resultat avstår den avgående majoriteten från att utnyttja 

sin ännu kvarstående majoritetsställning. Därmed blir det den tillträdande majoritetens 

mening i ärendet som blir nämndens beslut. 
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§ 10 

Rekommendation från KSL om regionalt kunskapscentrum för palliativ vård 

och omsorg 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Nämnden beslutar att låta förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på 

remissen utan eget ställningstagande. 

 

Ärendet 

Styrelsen för Kommunförbundet Stockholms Län (KSL) rekommenderar länets 

kommuner att etablera ett kunskapscentrum för palliativ vård och omsorg tillsammans 

med landstinget. Centrumet ska sammanställa nya rön och ge råd och stöd i palliativa 

frågor, men inte bedriva egen forskning. 

 

Förvaltningen är positiv till att gemensamt samla och förmedla kunskap på området. 

Förslagsvis samordnas det med andra behov av kunskap där kommun och landsting har 

gemensamma intressen. Huvuddelen av den ekonomiska besparing det skulle medföra 

tillfaller slutenvården, och förvaltningen anser därför att landstinget bör stå för merparten 

av kostnaderna. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-08-18. 

Dnr 1.5.1-479/2014 

 

Förslag till beslut 

Vice ordföranden Gunnar Sandell m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars 

Bäck (V) yrkade att nämnden skulle låta förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som 

svar på remissen utan eget ställningstagande. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt yrkande från Gunnar Sandell m fl (S), Mariana Moreira Duarte 

m fl (MP) och Lars Bäck (V). 

 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) 

 

Med hänsyn till kommunalvalets resultat avstår den avgående majoriteten från att utnyttja 

sin ännu kvarstående majoritetsställning. Därmed blir det den tillträdande majoritetens 

mening i ärendet som blir nämndens beslut. 
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Justerarnas signatur                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

§ 11 

Motion från V om stadens skyldighet att leva upp till rättigheterna som gäller 

i finskt förvaltningsområde 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Nämnden beslutar att låta förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på 

remissen utan eget ställningstagande. 

 

Ärendet 

I en motion till kommunfullmäktige föreslår Ann-Margarethe Livh (V) att staden beslutar 

att genomföra ett antal förbättringar för att leva upp till de rättigheter som gäller i ett 

finskt förvaltningsområde.   

 

Förvaltningen har inga invändningar mot motionärens förslag, men kan konstatera att en 

del av insatserna redan är genomförda.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-08-23. 

Dnr 1.5.1-415/2014 

 

Förslag till beslut 

Vice ordföranden Gunnar Sandell m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars 

Bäck (V) yrkade att nämnden skulle låta förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som 

svar på remissen utan eget ställningstagande. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt yrkande från Gunnar Sandell m fl (S), Mariana Moreira Duarte 

m fl (MP) och Lars Bäck (V). 

 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) 

 

Med hänsyn till kommunalvalets resultat avstår den avgående majoriteten från att utnyttja 

sin ännu kvarstående majoritetsställning. Därmed blir det den tillträdande majoritetens 

mening i ärendet som blir nämndens beslut. 
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Justerarnas signatur                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

§ 12 

Samverkan för att tillgodose äldres behov vid flytt till särskilt boende 

Yttrande till IVO efter tillsyn 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som yttrande till 

Inspektionen för vård och omsorg i ärende med diarienummer 8.5-7788/2014. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

IVO har efter tillsyn på Edö vård- och omsorgsboende och Farsta stadsdelsnämnd begärt 

att nämnden identifierar de processer som behövs för samverkan kring äldres behov av 

stöd vid inflyttning på vård- och omsorgsboende.  

 

Processer för samverkan beskrivs i förvaltningens pågående kartläggning av processer i 

nämndens ledningssystem. De efterfrågade processerna är en del av processen ”Planera 

och genomföra insats i vård- och omsorgsboende”, där en preliminär processkarta har 

tagits fram. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-09-03. 

Dnr 1.2.1-472/2014 

 

Förslag till beslut 

Ledamoten Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 13 

Rapportering till IVO av ej verkställda beslut för kvartal 2 2014 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger till handlingarna förvaltningens redovisning av rapporteringen 

till Inspektionen för vård och omsorg för kvartal 2 2014 av ej verkställa beslut enligt 

socialtjänstlagen och lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade. 

 

Ärendet 

Enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade 

(LSS) ska kommuner varje kvartal redovisa till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 

de beslut om bistånd eller insats som inte har kunnat verkställas inom tre månader.  

 

För årets andra kvartal har förvaltningen till IVO rapporterat tre sedan tidigare ej 

verkställda beslut om LSS-bostad för vuxna och fyra beslut om äldreboende, varav två 

nya och två tidigare. På LSS-området har inga nya ej verkställda beslut tillkommit, och 

inom äldreomsorgen har tre tidigare beslut nu kunnat verkställas.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-08-14. 

Dnr 1.2.1-564/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 14 

Miljö och miljövanor i Stockholm 2013 

Rapport från miljö- och hälsoskyddsnämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger miljö- och hälsoskyddsnämndens rapport om miljö och 

miljövanor i Stockholm 2013 till handlingarna. 

 

Ärendet 

Miljöförvaltningen gör vart tredje år en undersökning för att följa upp olika mål i stadens 

miljöprogram. Under hösten och vintern 2013 har drygt 2 500 stockholmare svarat på en 

omfattande enkät om hur de upplever Stockholms miljö, vilka attityder de har och vad de 

gör för att minska sin egen miljöpåverkan.  

 

Av undersökningen framgår att en majoritet av stockholmarna är nöjda med miljön och att 

det finns ett starkt stöd för stadens miljöarbete.   

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-09-05. 

Dnr 1.6-623/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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Justerarnas signatur                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

§ 15 

Uppföljning av stadens lex Sarah-rapportering 2013 

Rapport från socialnämnden och äldrenämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger socialnämndens och äldrenämndens uppföljning av stadens lex 

Sarah-rapportering 2013 till handlingarna. 

 

Ärendet 

Totalt rapporterade verksamheter i kommunal regi 180 missförhållanden eller påtagliga 

risker för missförhållanden enligt lex Sarah till stadens nämnder under 2013. Av dessa 

ansågs 59 så allvarliga att de anmäldes till Inspektionen för vård och omsorg (IVO). 

Verksamheter i enskild regi, som utför insatser på uppdrag av staden, informerade om 115 

fall, varav 67 anmäldes till IVO. Socialnämnden och äldrenämnden bedömer att det 

generellt finns en underrapportering och att lex Sarah är ett utvecklingsområde. 

 

I Farsta rapporterades elva händelser i kommunal regi under 2013, varav fyra anmäldes 

till IVO. I enskild regi rapporterades tre händelser, som alla anmäldes till IVO.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-09-08. 

Dnr 1.6-627/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 16 

Granskning av bostad med särskild service inom socialpsykiatrin 

Rapport från socialnämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger socialnämndens rapport om bostad med särskild service inom 

socialpsykiatrin till handlingarna. 

 

Ärendet 

Funktionshinderinspektörerna har granskat sju gruppbostäder belägna inom stadsdels-

områdena Enskede-Årsta-Vantör, Farsta, Hässelby-Vällingby, Rinkeby-Kista och 

Skärholmen. Inspektörerna har identifierat utvecklingsområden, bland annat när det gäller 

social dokumentation, uppföljningar av insatserna, arbetssätt och aktiviteter för brukarna.  

 

Lingberga gruppbostad i Farsta ingick i granskningen. Där finns utvecklingsområden, 

framför allt när det gäller den sociala dokumentationen och arbetssätt. Förvaltningen 

kommer att använda inspektörernas rapport som underlag vid kommande uppföljningar av 

verksamheten.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-09-05. 

Dnr 1.6-629/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 17 

Övriga anmälningsärenden och beslut enligt delegering 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan av nedanstående ärenden och beslut till handlingarna. 

 

Stadsdelsnämndens protokoll den 28 augusti 2014 

 

Funktionshinderrådets protokoll den 15 september 2014 

 

Pensionärsrådets protokoll den 15 september 2014 

 

Övriga anmälningsärenden och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2014-09-09. 

Dnr 1.1-5/2014 

 

Följande beslut har fattats av stadsdelsdirektören under perioden 13 augusti – 9 september 

2014, enligt nämndens delegering. 

 

2014-08-28: Per-Ove Mattsson tillförordnad direktör 3-9 september 2014. Dnr 1.1-

593/2014 

 

Förvaltningen redovisade även statistik över beslut om vårdnadsbidrag för perioden 27 

maj – 31 augusti 2014: Tjugosex ansökningar har lämnats in under perioden. Fjorton 

ansökningar om helt bidrag har beviljats, och sju ansökningar om halvt bidrag. I ett 

ärende har helt bidrag beviljats för en tidsperiod och halvt bidrag därefter. En ansökan har 

avslagits och i tre ärenden har beslut ännu inte fattats.. 
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§ 18 

Nämndens frågor och information från förvaltningen 

 

Socialdemokraterna, miljöpartiet och vänsterpartiet hade lämnat in följande förslag inför 

sammanträdet. 

 

1. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att i verksamhetsplanen för 2015 redovisa fler 

insatser för att ytterligare utveckla det förebyggande arbetet inom sociala området. 

Till exempel för de vuxna som är/riskerar bli hemlösa, har drogproblem mm.  

 

2. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att i verksamhetsplanen för 2015 redovisa hur 

arbetet för att nämnden ska få Fairtrade-diplomering ska bedrivas. 

 

3. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att snarast redovisa hur flytten av 

Äldreförvaltningen och Socialförvaltningen till lokaler i samma hus som Farstas 

stadsdelsförvaltning påverkar ekonomi och arbetsmiljö inom vår förvaltning.  

 

BESLUT 

Nämnden uppdrar åt förvaltningen enligt punkt 1-3 ovan.  

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) lämnade följande kommentar till 

beslutet: 

 

Med hänsyn till kommunalvalets resultat avstår den avgående majoriteten från att utnyttja 

sin ännu kvarstående majoritetsställning. Därmed blir det den tillträdande majoritetens 

mening i dessa frågor som blir nämndens beslut. 

 

Beträffande punkt 3 ovan informerade avdelningschef Pär Dahlqvist om den 

omdisponering av lokaler som planeras inför äldreförvaltningens och socialförvaltningens 

flytt till lokalerna på Storforsplan 36-44. Förvaltningens konferenslokal och matsal på 

plan 12 kommer att byggas om till kontorslokaler och nya konferenslokaler byggs istället 

i gatuplanet, i delar av ICA:s tidigare lokaler. En ny gemensam lunchmatsal inrättas på 

plan 6. De flesta medarbetare på plan 12 kommer att få dela arbetsrum med en eller flera 

kollegor. Totalt kommer utflyttningen och samlokaliseringen att innebära en besparing 

om cirka 2 miljoner kronor, men stadsdelsförvaltningen får en något högre hyra.  

 

Vice ordföranden Gunnar Sandell (S) förutsatte att stadsdelsnämnden inte får några som 

helst ökade kostnader på grund av kommunstyrelsens beslut om utflyttning av äldre-

förvaltningen och socialförvaltningen, och såg fram emot en detaljerad sammanställning 

av ekonomiska och andra konsekvenser. 

 

Vice ordföranden berättade att han och ordföranden har skrivit svar på en insändare i Mitt 

i Söderort från äldre i Hökarängen som är missnöjda med situationen kring torget. Svaret 

publiceras förhoppningsvis i ett kommande nummer av lokaltidningen. 

 


